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»مرد در سایه« واژه ای است که در 
فرهنگ لغت فوتبال کشورمان جایگاه 
خاص و ویژه ای دارد، به نحوی که 
یک  موفقیت  در  را  ها  آن  ردپای 
بازیکن یا مربی، یک تیم یا مجموعه 
ای از تیم ها و حتی سرنوشت فوتبال 
ملی یک کشور را مشاهده کرده ایم. 
جایگاه اجتماعی، روحیات فردی و 
و  اهداف  یافته،  پرورش  شخصیت 
علل حضور وی را در پشت پرده یک 
تیم مشخص می کند. هدفی که از 
کمک رسانی برای موفقیت و پیروزی 
تا ضربه زدن برای منافع شخصی و 
گروهی گسترده بوده و آقای در سایه 
دلیل حضورش در فوتبال را با این 
این  ذکر  با  کند.  می  دنبال  اهداف 
مقدمه به سراغ معرفی مرد در سایه 
فوتبال استان البرز می رویم. مردی 
در  را  نامش  است  سالی  چند  که 
ردیف اول فوتبال این استان شنیده 
و همواره اثر گذار بوده است تا آنجا 
که وقتی در مجمع انتخاباتی فوتبال 
این استان به عنوان ناظر انتخابات 
حضور داشت، بنا به مشاهده تخلف 
ابطال  جهت  را  خود  تلاش  تمام 
انتخابات و برگزاری دوباره آن به کار 
گرفت تا حقی ضایع نشده و ثابت 
کند مرد قانون است. آری آقای »مرد 
در سایه«، »مرد قانون« است و سال 
هاست در لباس قضاوت در مجموعه 

دادگستری فعالیت می کند...
ادامه در صفحه 3
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خبری

235 هزار و 300 نفر از مبتلایان 
کرونا بهبود یافتند

سخنگوی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: 
تاکنون ۲۷۱ هزار و ۶۰۶ نفر در کشور به طور قطعی به 
ویروس کرونا مبتلا شده و با فوت ۱۸۸ نفر در ۲۴ ساعت 
گذشته، تعداد جان باختگان کرونا در کشور به ۱۳ هزار و 
۹۷۹ نفر رسیده ه و تاکنون 235 هزار و 300 نفر از بیماران 

بهبود یافته و از بیمارستان ها ترخیص شدند.
سیما سادات لاری روز گذشته درباره آخرین آمار مبتلایان 
قطعی ویروس کرونا و موارد فوت ناشی از ابتلا به این 
ویروس در کشور بیان کرد: تا دیروز و بر اساس معیارهای 
قطعی تشخیصی، دو هزار و ۱۶۶ بیمار جدید مبتلا به 
کووید۱۹ در کشور شناسایی شد که  یک هزار و ۲۹۳ نفر از 
آن ها بستری شدند. با این حساب، مجموع بیماران کووید 

۱۹ در کشور به ۲۷۱ هزار و ۶۰۶ نفر رسید.
وی ادامه داد: متاسفانه در طول ۲۴ ساعت گذشته، ۱۸۸ 
بیمار کووید۱۹ جان خود را از دست دادند و مجموع جان 

باختگان این بیماری به ۱۳ هزار و ۹۷۹ نفر رسید.
لاری گفت: خوشبختانه تاکنون ۲۳۵ هزار و ۳۰۰ نفر از 
بیماران، بهبود یافته یا از بیمارستان ها ترخیص شده اند. 
در   ۱۹ کووید  به  مبتلا  بیماران  از  نفر  همچنین ۳۵۲۹ 

وضعیت شدید این بیماری تحت مراقبت قرار دارند.
معاون وزیر بهداشت افزود: تاکنون دو میلیون و ۱۲۳ هزار 
و ۵۱۸ آزمایش تشخیص کووید ۱۹ در کشور انجام شده 

است.
سخنگوی وزارت بهداشت اظهار کرد: استان های آذربایجان 
ایلام، بوشهر، خراسان رضوی، خوزستان، زنجان،  شرقی، 
قرمز  وضعیت  در  فارس  و  کرمان  مازندران،  گلستان، 
قرار دارند. همچنین در استان های خوزستان و زنجان با 
همکاری مردم در رعایت پروتکل های بهداشتی شاهد روند 

کاهش در ابتلا و بستری بیماران هستیم.
لاری بیان کرد: شواهد محکمی وجود دارد که مراسمی 
مثل عزاداری و عروسی و دورهمی های خانوادگی، خطر 
ابتلای جمعی به ویروس کرونا را افزایش می دهد. افرادی 
که می خواهند شروع زندگی را با حضور بستگان جشن 
بگیرند، دوست ندارند که این موضوع با بیماری و فوت 
عزیزان شان گره بخورد. بنابراین چاره ای به جز تغییر سبک 
زندگی نداریم. یکی از همکاران حوزه بهداشت ما در بیرجند 
با پیامی به بستگان خود اعلام کردند که از برگزاری مراسم 
عروسی خودداری کرده و هزینه این مراسم را در امر خیر 

صرف کردند.
وی اظهار کرد: بهترین عملکرد برای شکست ویروس کرونا 
در حال حاضر، رعایت اصول سه گانه فاصله گذاری فیزیکی 
یک و نیم تا دو متری، شست وشوی مداوم دست ها و 

استفاده از ماسک در مکان های سرپوشیده است.

نماینده سازمان جهانی بهداشت در ایران با در باره راهکار 
جلوگیری از انتشار بیماری کووید ۱۹ گفت: این مهم باید در 
رفتار شخصی مورد توجه قرار گیرد و تنها راهکار جلوگیری 
از آن رعایت اصول و مقررات حفاظت شخصی، استفاده از 

ماسک و رعایت فاصله فیزیکی است.
از  بازدید  حاشیه  در  گذشته  روز  من  همل  کریستوف 
بیمارستان امین اصفهان در جمع خبرنگاران افزود: هدف 
از سفر من به اصفهان نگاهی به وضعیت اخیر کووید ۱۹ در 
اصفهان، بازدید از بیمارستان ها و رفع چالش های موجود و 

کمک به کادر درمان این استان است.
وی با اشاره به بازدید خود از بیمارستان امین تصریح کرد: 
وضعیت این بیمارستان مناسب است از بخش  مراقبت های 
ویژه، بخش های تشخیصی و از ظرفیت سی تی اسکن آن 
بازدید کردم و اکنون این مرکز درمانی در حال آماده سازی و 

افزایش ظرفیت برای ارائه خدمات بیشتر است.
داد:  ادامه  ایران  در  بهداشت  جهانی  سازمان  نماینده 
بیمارستان امین بیمارستان تمیز و با کیفیت بالا خدمات 
ارائه می دهد و بخش آی سی یو تمام تجهیزات لازم را برای 

ظرفیت موجود دارد که امیدوار کننده است.
نیروهای  و  بهداشتی  کارکنان  تمامی  کرد:  اضافه  وی 
بیمارستان اصول کنترل عفونت را رعایت می کنند و همگی 

مجهز به تجهیزات حفاظت فردی هستند و از همه مهم تر 
تعهد مدیریت بیمارستان بر افزایش ظرفیت هاست.

همل من ادامه داد: ممکن است در ۲ ماه آینده همزمان 
با شروع فصل پاییز و زمستان وضعیت بدتر شود، هیچ راه 
دیگری برای کنترل آن وجود ندارد مگر آنکه هر شخص 

حفاظت شخصی را انجام بدهد.
نماینده سازمان جهانی بهداشت در ایران تصریح کرد: قبل 
از هرچیز حفاظت شخصی هر فرد مهم است اما در صورت 
مشاهده علایم افراد باید به بیمارستان ها و مراکز ارایه 
خدمات مراجعه کنند و اگر آزمایش مثبت شد براساس 
راهنمایی هایی که پزشک می کند یا باید در بیمارستان 
در  بیماری  بودن  خفیف  در صورت  یا  و  شوند  بستری 

قرنطینه خانگی بمانند.
به گفته وی، یکی از مهم ترین مسائل آزمایش گرفتن از 

افرادی است که با افراد دارای کرونا در ارتباط بودند است.
نماینده سازمان جهانی بهداشت در ایران در حال بازدید از 
دیگر بیمارستان های استان است و قرار است در خاتمه 
بازدید از نشست با مسوولان دانشگاه علوم پزشکی این 

استان شرکت کند.
تاکنون افزون بر ۱۳ هزار نفر بر اثر بیماری ویروس کرونا در 

کشور جان باختند.

خبر اول

»نماینده سازمان جهانی بهداشت در ایران«:

تنها راه جلوگیری از ویروس کرونا استفاده از ماسک 
و رعایت فاصله فیزیکی است

کرونا در ایران

»معاون مرکز سلامت محیط وزارت بهداشت«:

۴ هزار واحد صنفی متخلف از پروتکل کرونا تعطیل شدند

معاون مرکز سلامت محیط و کار وزارت بهداشت، درمان 
و آموزش پزشکی گفت: چهار هزار واحد صنفی متخلف 
از پروتکل های بهداشتی کرونا هفته گذشته در سراسر 

کشور تعطیل شدند.
محسن فرهادی روز گذشته با اعلام این خبر افزود: 
میانگین کشوری رعایت پروتکل های بهداشتی در کشور 
در آخرین نزول به ۲۲.۶۶ رسید که تا هفته گذشته به 
۴۵ درصد ارتقا پیدا کرده است. برخی اصناف و ادارات 
از جمله بانک ها به میزان قابل توجهی بیشتر از گذشته 
پروتکل های بهداشتی را رعایت کرده اند و میزان رعایت 
این ضوابط در آن ها بالاتر از میانگین کشوری است، 
وضعیت استفاده از ماسک هم در کشور در همین حدود 
است اما در مجموع هنوز با شرایط ایده آل فاصله دارم 

و انتظار داریم میانگین کشوری رعایت پروتکل ها در 
اصناف، ادارات و مردم به ۸۰ تا ۸۵ درصد برسد.

جنبه  کرونا  بهداشتی  های  پروتکل  داد:  ادامه  وی 
ترویجی ندارد، جنبه اجباری دارد و رعایت نکردن آن ها 
موجب تعطیلی و پلمب واحد صنفی می شود. در هفته 
گذشته نیز تعدادی از تالارهای پذیرایی، برخی قهوه خانه 
ها و حتی دفاتر تعطیل شدند. تعداد واحدهای صنفی 
تعطیل شده در هفته گذشته بیش از چهار هزار واحد 
است و گزارش مفصل آن نیز روز گذشته )شنبه( در ستاد 

ملی کرونا در حضور رئیس جمهوری ارائه می شود.
معاون مرکز سلامت محیط و کار وزارت بهداشت افزود: 
در هر صورت مهمترین ابزار برای کنترل و مهار کرونا 
رعایت و اجرای پروتکل بهداشتی ابلاغ شده است که 
جنبه آموزشی هم دارند اما لازم الاجرا هستند و حتی 
بر اساس مصوبات ستاد ملی کرونا اگر در ادارات دولتی 
این پروتکل ها رعایت نشود مسببان آن به دادگاههای 

تخلفات اداری معرفی می شوند.
وی گفت: اکنون به جز رعایت پروتکل های بهداشتی 
که اساس آن حفظ فاصله گذاری فیزیکی، استفاده از 
ماسک و رعایت بهداشت فردی مانند شست و شوی 
دست است از نظر علمی هیچ راهکار علمی دیگری 
برای کنترل کرونا نداریم و این ویروس واکسن و درمان 

مشخصی ندارد.
بهداشت،  وزارت  به  کرونا  ملی  ستاد  افزود:  فرهادی 
دانشگاههای علوم پزشکی و همه دستگاههای دولتی 
های  پروتکل  اجرای  بر  نظارت  که  است  کرده  ابلاغ 
بهداشتی را تشدید کنند و حتما با متخلفان برخورد می 

شود.
وی درباره اینکه هنوز در موج اول کرونا هستیم یا موج 
دوم شروع شده، گفت: در این مورد اختلاف نظر وجود 

دارد و برخی کارشناسان می گویند چون در اغلب شهرها 
از زمان موج اول شاهد خاموشی کرونا نبودیم اکنون 
نیز در همان موج اول هستیم و با اوج گیری مجدد آن 

مواجه شده ایم.
معاون مرکز سلامت محیط و کار وزارت بهداشت تاکید 
کرد: بر اساس مصوبه ستاد ملی کرونا، ایجاد محدویت، 
تعطیلی و ممنوعیت فعالیت مراکز شغلی و اماکن 
و  استانی  مسئولان  به  صنفی  واحدهای  و  عمومی 
استانداری ها واگذار شده و هر استان می تواند با توجه 
به وضعیت خود محدودیت هایی را اعمال کند، خوبی 
این مصوبه این است که کسب و کارهای کمتری در 
سطح کشور تعطیل می شود و افراد کمتری با مشکلات 

اقتصادی و کاهش درآمد مواجه می شوند.
فرهادی پیش از این نیز اعمال محدودیت و تعطیلی 
برخی تالارها، مراکز تفریحی و ورزشی در تهران و اعمال 
دورکاری برای یک سوم کارکنان ادارات ه مدت یک هفته 

در تهران خبر داد..
اعمال این محدودیت ها از یک هفته پیش در برخی 

استان های قرمز و زرد قبل از تهران آغاز شده بود.
بر اساس اعلام وزارت بهداشت، استان های آذربایجان 
شرقی، ایلام، بوشهر، خراسان رضوی، خوزستان، زنجان، 
گلستان، مازندران )به خصوص آمل(، کرمان و فارس در 
وضعیت قرمز قرار دارند و استان های اردبیل، اصفهان، 
البرز، خراسان جنوبی، سیستان و بلوچستان، کهگیلویه و 
بویر احمد، لرستان، همدان، یزد و خراسان شمالی نیز در 

وضعیت هشدار قرار دارند.
های  استان  در  بهداشت،  وزارت  سخنگوی  گفته  به 
کرمانشاه، آذربایجان غربی، هرمزگان و کردستان با رعایت 
پروتکل های بهداشتی توسط شاهد روند نسبتا کاهشی 

در موارد ابتلا، بستری و مرگ و میر هستیم.

کرونا در ایران

»دنیای هوادار« یاد و خاطره شهدا به ویژه 
شهید مصطفی چمران را گرامی می دارد
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اجتماعی

من و این همه خوشبختی محاله!
موجودات  اصولا،  ها  آدم  ما 
آرزوی  هستیم.  ناشکری 
تجربه  همیشه  ما  هرلحظه 
لحظه گذشته دیگری است. 
انسان است  این ذات  خوب 
بهترین  است.  همچین  که 
حساب  و  ماشین  و  خانه 
بانکی و چه وچه را هم که 
داشته باشیم، بازهم مرغ همسایه غاز است. اصلا هم مهم 

نیست که ما خودمان آرزوی یک دیگریِ دیگری هستیم.
مثلا همین اوضاع اقتصادی مملکت. ما همه اش در آرزوی 
کانادا و آلمان و آمریکا هستیم غافل از اینکه خودمان آرزوی 
بورکینافاسو و گینه بیسائو هستیم. البته به شرط اینکه مثل 
خیلی جاهای دیگر که قبلا آرزویشان بودیم حالا از ما پیش 
نرفته باشند! ما صنعت خودروسازی داریم. ما اداره مالیات 
داریم. ما نفت داریم... البته اینکه چه کسی از این داشته ها 
بهره می برد خود داستان بلندیست اما مهم این است که ما 
اینها را داریم و ملتی که یک چیزهایی دارد خیلی کار بدی 
می کند که برای خیلی چیزهایی که ندارد شاکی باشد. بنابر 
این بهتر است، مالیاتمان را بدهیم حتی اگر درآمدی نداریم، 
خودرو ملی سوار شویم حتی اگر مفتش گران است، و به نفت 
و انرژی اتمیمان ببالیم هرچند فقط دردسرش مال ملت باشد و 
خیرش برود توی جیب یک کسان دیگر. اصلا ما باید خیلی هم 
سپاسگزار  مقامات باشیم که نفس می کشیم و برای چندرغاز 

می توانیم از صبح علی الطلوع تا بوق سگ، بدویم دنبال کار.
کمی مثبت اندیشی، برای ما لازم است...

انتخاب آزمایشی 2 زندان برای 
فعالیت های پژوهشی

رئیس سازمان زندان ها و اقدامات تأمینی و تربیتی گفت: 
اکنون دو زندان به صورت آزمایشی برای کارهای پژوهشی 
در زمینه رفع مشکلات انتخاب شدند که با کمک پژوهشگاه 

قوه قضاییه می توانیم این موضوع را احیا کنیم.
به گزارش روز گذشته پژوهشگاه قوه  قضاییه، محمدمهدی 
رئیس  علم الهدی  سیدحجت اله  با  دیدار  در  حاج محمدی 
پژوهشگاه قوه  قضاییه با بیان اینکه در بحث جرم شناسی 
می توانیم کار پژوهشی مشترک با پژوهشگاه انجام دهیم 
با  مرتبط  روانشناسی  موضوعات  حوزه   در  پژوهش  گفت: 

زندانیان، می تواند به بهبود وضعیت زندان ها کمک کند.
انجام  با  افزود:  زندان ها  در  آموزش  مساله  بر  تأکید  با  وی 
اقدامات لازم و هنرمندانه، سازمان زندان ها باید منشأ بازگشت 
زندانیان به جامعه باشد و آموزش ها به صورت مبنایی، عمیق تر، 

ریشه ای و هدفمند ارائه شود.
کشور  تربیتی  و  تأمینی  اقدامات  و  زندان ها  سازمان  رئیس 
اظهارداشت: افراد نخبه، جوان و ارزشی با حضور در پژوهشگاه 
قوه قضاییه می توانند دلسوزانه مشکلات را بررسی کنند و پژوهشگاه 
قوه قضاییه باید کمک کند تا سازمان زندان ها در حوزه آموزش و 

بازگشت زندانیان به جامعه هدف گذاری دقیق داشته باشد.
حاج محمدی با تأکید بر ضرورت طبقه بندی و تفکیک زندانیان 
گفت: در یک بیمارستان هم هر بیمار باید در بخش مربوط 
به خودش نگهداری و درمان شود و نمی توان بری همه یک 

نسخه پیچید.
قوه قضاییه  پژوهشگاه  کرد:  اضافه  زندان ها  سازمان  رئیس 
می تواند به عنوان یک مدیر نیابتی در بخش زندان ها تعامل 
لازم را برقرار کند تا در حوزه زندان و زندانبانی به نقطه ایده آل و 
مطلوب برسیم و تا جایی پیش رویم که رهبر انقلاب از بابت 

زندان ها و زندانیان خیالشان راحت باشد.
وی خاطرنشان کرد: بحث کاهش جمعیت کیفری تنها ماموریت 
زندان نیست؛ درست است که یک زندانبانی موفق منجر به کاهش 

جمعیت کیفری می شود اما نهادهای دیگر نیز موثر هستند.

با توجه به وضعیت قرمز کرونایی  البرز گفت:  استاندار 
محدودیت ها دراین استان به مدت یک هفته دیگر تمدید 

شد.
عزیزاله شهبازی روز گذشته در حاشیه نشست ویدئویی 
ستاد ملی کرونا که با حضور  رئیس جمهوری برگزار شد، 
افزود: بر این اساس از امروز شنبه ۲۸ تیرماه به مدت یک 

هفته محدودیت های کرونایی در این استان ادامه دارد.
وی ادامه داد: این محدودیت ها برای تمام شهرستان های 
البرز در نظر گرفته شده که برای سومین  هفته متوالی است 

که تمدید می شود.
مردم  های همیشگی  حمایت  اگر  گفت:  البرز  استاندار 
شاهد  شود،  کمرنگ  کرونا  با  مقابله  ستاد  مصوبات  از 

محدودیت های بیشتری خواهیم بود.

وی  افزود: این محدودیت ها شامل تعطیلی دانشگاه ها، 
مدارس، مدارس شبانه روزی، حوزه های علمیه، آموزشگاه 
های فنی و حرفه ای، زبانسراها و سایر آموزشگاه ها و 
کتابخانه ها، استخرهای سرپوشیده، سینما، تئاتر و مراکز 
مشابه، موزه و باغ موزه ها، تالارهای پذیرایی، آرایشگاه های 
زنانه و سالن های زیبایی، مساجد و مصلی ها، برگزاری 
هر گونه مراسم اجتماعی، فرهنگی، مذهبی و همایش ها، 
باشگاه های ورزشی و ورزش های در برخورد از جمله کشتی 
و کاراته، کافه، قهوه خانه و چایخانه، باغ وحش و شهربازی 
ها، مراکز تفریحی، آبی، استخرهای سرپوشیده، باشگاه های 

بدنسازی و برگزاری نماز جمعه می شود.
از ابتدای شیوع بیماری کرونا در استان البرز بیش از ۱۰ هزار 

نفر راهی بیمارستان ها شده اند.

... »مرد در سایه« فوتبال البرز به نوعی مرجع حل مشکلات 
بین اهالی فوتبال این استان شده، مثلا آنجا که برای آشتی 
کنان دو پیشکسوت پا پیش گذاشت و مراسم آشتی کنان 
می گیرد. یا آنجا که حامی جوانان بوده و برای موفقیت از 

آن ها حمایت می کند.
از بدو تاسیس تیم »اکسین البرز« که این روزها با نام »گل 
ریحان« نماینده البرز در لیگ دسته اول فوتبال کشور است، 
در کنار این تیم بود و به جرأت می توان یکی از دلایل اصلی 
تشکیل این تیم را وی دانست تا همین تیم لیگ دویی 
که کمی بعد تر امتیازش در اختیار »حمید طاهری پور« به 
عنوان سرمایه گذار قرار گرفت در همان سال اول با قهرمانی 
لیگ یکی شود و پس از رفتن سایپا از البرز، تنها نماینده 

فوتبال استان لقب گیرد.
در فصل های بعد رد پای این مرد در سایه همواره در این 
تیم پر رنگ بوده، مگر آنجا که با مدیران باشگاه اختلاف 
نظرهای جدی داشته و نتوانسته در مقابل بی تجربگی و 
برخی مسائل نچندان شفاف در این باشگاه که بعد از کنار 
رفتن طاهری پور و شرکت اکسین به گل ریحان تغییر 
نام داد، کنار بیاید. جالب است بدانید آقای در سایه در 
طول این سال ها که در کنار این تیم حضور داشته بدون 
دریافت ریالی پول و مسئولیت رسمی فعالیت کرده و علت 
حضورش را عشق و علاقه به توسعه و موفقیت فوتبال این 

استان می توان دانست.
کارنامه آقای سایه در فوتبال استان کاملا شفاف است و 

می توان از آن دفاع کرد. همانگونه که خود بر اقداماتش پا 
فشاری می کند و پای نتایج آن در مقابل اذهان عمومی می 
ماند. برای مثال ابتدای فصل جاری با درخواست مدیریت 
جدید و جوان این تیم مسئولیت کمیته نقل و انتقالات 
باشگاه گل ریحان را بر عهده گرفت. در فاز اول با اعلام 
کاهش بودجه باشگاه شاهد انتخاب »محمد نصرتی« که 
فرزند البرز بوده و سابقه کاپیتانی تیم ملی فوتبال کشورمان 
را در کارنامه دارد به عنوان سرمربی بودیم. انتخابی که شاید 
یک دهم دستمزد دو سرمربی فصل قبل این تیم را هزینه 

داشت!
در روند انتخاب و جذب بازیکنان در این فصل شاهد بودیم 
تیمی که در فصل های گذشته با بودجه 20 میلیارد تومانی 
بازیکنان  با حضور  امسال  زد،  می  استارت  را  مسابقات 
چهره لیگ برتری و لیگ یکی با بودجه ای کمتر از یک 
چهارم سال های پیش تدارک حضور در مسابقات را دید تا 
تاثیرگذاری و دلسوزی مرد در سایه این بار در کمتیه نقل و 

انتقالات به فوتبال استان البرز دوباره ثابت شود.
این مرد در سایه که به واسطه شفافیت و پاسخگویی 
در مقابل ورزشی نویسان نیز چهره محبوبی بوده »صادق 
حسنوند« از قضات برجسته استان البرز و دستگاه قضا 
نام دارد. نگارنده در این چند سطر سعی داشت به واسطه 
حواشی اخیر تیم گل ریحان در جا به جایی سرمربی خود 
یعنی کنار گذاشتن محمد نصرتی و انتخاب مربی که 
تاکنون سابقه سرمربیگری در این سطح فوتبال را در کارنامه 
نداشته و سکوت »صادق حسنوند« بپردازد. و تلاش دارد 
بداند که این مرد در سایه که همواره از جایگاه اجتماعی 
خود در فوتبال این استان برای حمایت از تیم گل ریحان 

استفاده کرده چرا این روزها در مقابل تصمیم حاشیه ساز 
مدیران این باشگاه سکوت اختیار کرده و سعی دارد نقش 

کم رنگی را ایفا کند.
امیدواریم هرچه سریع تر به پاسخ این پرسش خود دست 
پیدا کنیم. پرسشی که می تواند با نگاه به سوابق این 
باشگاه و کاراکتری که از صادق حسنوند سراغ داریم پاسخی 
جالب و حتی حاشیه ساز را به دنبال داشته باشد. چرا که 
سکوت این مرد در سایه نشان از وجود مسائلی غیر شفاف 
خبر می دهد که با منش و خلق  خوی وی در تضاد است!

»البرز« چه خبر؟

یادداشت

»استاندار«:

محدودیت های کرونایی در البرز تمدید شد

به دنبال شفافیت تصمیم پرابهام مدیران »گل ریحان البرز«؛

سایه در سکوت!

نخود هر آش!

حقوق و قضایی

»مدیرعامل شرکت توزیع برق البرز«:

15 تیم شناسایی انشعاب های غیرمجاز برق در البرز فعال شد
مدیرعامل شرکت توزیع برق استان البرز اعلام کرد که 
برای کاهش حوادث برق ، ۱۵ تیم شناسایی انشعاب 

های غیرمجاز برق در این استان فعال شد.
به گزارش »دنیای هوادار«، روابط عمومی شرکت توزیع 
نیروی برق استان البرز بهنام بیات روز گذشته گفت: با 
متخلفان طبق قانون مجازات استفاده کنندگان غیرمجاز 
از آب، برق، تلفن، فاضلاب و گاز، مصوب ۱۳۹۶ برخورد 
قانونی می شود. وی با بیان اینکه استفاده از برق به 

صورت غیرمجاز امری غیرشرعی و استفاده از اموال 
بیت المال است و از طریق مراجع قانونی با متخلفان 
ابتدای  از  کرد:  تصریح  شود،  می  برخورد  به شدت 
سال تاکنون ۴۳۵۶ مورد انشعاب غیرمجاز در استان 
شناسایی که منجر به احیاء انرژی و وصول شده است. 
وی اضافه کرد: استفاده غیرمجاز از نیروی برق موجب 
هدر رفت انرژی می شود و به دنبال آن خسارات فراوانی 
به اقتصاد ملی وارد خواهد کرد. بیات با اشاره به اینکه با 

استفاده کنندگان از برق های غیرمجاز به شدت برخورد 
قانونی می شود گفت: با برنامه ریزی های منسجم 
و هدفمند ۱۵ اکیپ عملیاتی سه نفره بازرسی برق 
متشکل از سیمبان، راننده، کارشناس برق، کارشناس 
حقوقی و پلیس در سطح استان و استفاده از کلیه 
ظرفیتهای بهره برداری دیگر با خاطیان که به هر شکلی 
در انشعابات غیرمجاز دخیل هستند در چارچوب قانون 

برخورد جدی خواهد شد.

 دکتر علی  ساجدی

  نویسنده

محمدرضا ولی زاده آلاشتی

  خبرنگار
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شهری

»دنیای هوادار« بررسی می کند؛

اقداماتی در شهرها برای بهبود 
کیفیت  زندگی عمومی

»دستورالعمل  های طراحی شهری«،کتاب راهنمایی جدید 
برای شهرسازان است. این راهنما مجموعه ای جدید از 
پیشنهادات برای فضاهای عمومی است که توسط مرکز 
طراحی فعال )مرکزی غیر انتفاعی که به ترویج راه حل های 
طراحان برای بهبود سلامت عمومی می پردازد( و بنیاد 
شوالیه منتشر شده است. این مرکز، بنیادی ملی با ریشه 
هایی محلی که در زمینه هایی نظیر روزنامه نگاری، هنر 
و موفقیت شهرها سرمایه گذاری می کند تا موجب درگیر 
شدن هرچه بیشتر جوامع محلی در این مباحث شود، 
امری که برای داشتن یک دموکراسی سالم ضروری است.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از رویدادهای معماری، 
بنیاد شوالیه رویکردی علمی نسبت به طراحی شهری 
اتخاذ کرده است. آن ها به انجام نظرسنجی، مطالعات 
تاریخی  پژوهش های  انجام  و  داده  ها  آنالیز  میدانی، 
آیا اقداماتی نظیر کاشت  اند تا متوجه شوند  پرداخته 
گیاهان، ساخت نشانه هایی جهت پذیرش و خوشامدگویی 
به مردم و نگهداری بهتر از محیط می تواند نگرش افراد 
نسبت به دولت های محلی شان را بهبود بخشد یا خیر. 
این پژوهش همچنین به مطالعه مواردی می پردازد که 
باعث نظر نامساعد مردم نسبت به شهرشان می شود. به 
عنوان مثال بر اساس نتایج این پژوهش وجود زباله در 
کوچه و خیابان ۱۰% از غرور و افتخار به جامعه محلی، 
۵% از اعتماد به پلیس، و ۴% از اعتماد به دولت محلی 

می کاهد.
»مرکز طراحی فعال« نیز نتایج تحقیقات خود را در راهنمای 
طراحی شهری  اش آورده است. جوانا فرانک، مدیر اجرایی 
این مرکز می  گوید: »تحقیقات ما به نتایج بسیار جالب 
توجهی رسیده است: اینکه تغییرات نسبتا اندکی می تواند 
موجب به وجود آمدن تغییرات کاملا مشهودی در آگاهی 
و ادراکات مدنی شود. همچنین متوجه شدیم که مردم 
بدون توجه به سن و مشخصات دموگرافیک و اقتصادی_ 
اجتماعی شان، واکنش های مشابهی نسبت به تغییرات 

در طراحی دارند«.
برخی از مواردی را که شهرها می توانند برای بهبود کیفیت 
زندگی و کمک به تقویت پیوندها میان شهروندان انجام 
دهند در ادامه می خوانید که البته به استناد مقاله دیانا 
بادز 20 مورد است که در ادامه موارد منتخب را می بینید.

ایجاد یک شبکه پیاده جامع به گونه ای که به شهروندان 
اجازه حرکت آزادانه به هر نقطه از شهر را بدهد

مردمی که در محلاتی با قابلیت پیاده روی بیشتر زندگی 
می کنند، عموما حس تعلق بیشتری نسبت به جامعه 

خود دارند و از شبکه های اجتماعی قوی تری در میانشان 
برخوردارند..

ایجاد امکانات بیشتر برای پیاده  روها نظیر نصب نیمکت، 
کاشت درختان، و نورپردازی مناسب جهت فراهم آوردن 

شرایط مناسب برای پیاده  ها

براساس یافته  های مطالعات، مردم عموماً پیاده  روهای 
حاشیه  ای، در جاده  ای با چند خط عبور و با سرعت بالا را 
به عنوان مسیری مناسب برای پیاده  روی به حساب نمی 
 آورند. از طرف دیگر پیاده  روی در پیاده  رویی که دارای 
ردیفی از درختان در دو طرف است و در حاشیه  ی خیابانی 
اصلی و شلوغ قرار گرفته می تواند نظر مردم را نسبت به 

تردد در آن جلب کند.

تخصیص زمین  هایی برای اختلاط کاربری  ها در داخل 
محلات و در میان ساختمان های مسکونی

پژوهش ها مشخص کرده اند مردمی که در فاصله میان 
پارک  ها و مراکز خرده  فروشی زندگی می  کنند امکان 
این  شوند.  مواجه  همسایگانشان  با  که  دارد  بیشتری 
موضوع خود موجب افزایش ارتباطات اجتماعی و تقویت 

اعتماد اجتماعی می شود.

تشویق ایجاد مسکن با قیمت های متنوع در محله

ترکیبی از خانه  های یارانه  ای، خانه  های مقرون  به  صرفه 
و خانه هایی با قیمت بازار می تواند به ایجاد موازنه  ی 
و  اتحاد  به  کرده،  کمک  محله  در  ثبات  و  اقتصادی 
یکپارچگی جمعیت شناختی و اقتصادی کمک کند و 

موجب کاهش تمرکز فقر در یک مکان خاص شود.

پاک کردن محیط از زباله، بهبود روند جمع  آوری و 
بازیافت زباله

براساس پژوهش ها زباله با اعتماد اجتماعیِ از بین رفته، 
بسیار در ارتباط است.

طراحی برای کودکان

عموماً زمانی که زمین  های بازی، میادین ورزشی و سایر 
امکانات در شرایط نامطلوبی برای کودکان و خانواده ها 
قرار دارد، اعتماد اجتماعی نیز کاهش می یابد. از طرف 
دیگر افزایش و بهبود امکانات برای کودکان می تواند 
موجب تقویت و افزایش اعتماد اجتماعی در میان تمام 
فرزند  دارای  که  کسانی  میان  در  حتی  شود،  ساکنان 

نیستند.

مکثگزارش

راه و شهرسازی

وقتی کرونا به کمکِ معماران می آید...

هواسازهای مترو می تواند عامل انتقال مترو باشد؟

کرونا هر ایرادی که داشته یک حُسن بزرگ دارد که کار را اندکی 
برای ما معمارها راحت  کرده؛ قانع کردن کارفرما به رعایت برخی 
نکات در طراحی و ساخت به دلیل حفظ سلامت، آن هم بدون 

کوچک ترین مخالفتی!
چند روز پیش جلسه ای با یکی از کارفرماها در دفتر داشتیم. 
قرار بود در یک قطعه زمین، چهار دستگاه ویلا ساخته شود 
که یکی از آن ها برای سکونت خود کارفرما بود.     پس از پایان 
طراحی، به نظر کارفرما متراژ طبقه ی همکف زیاد شده بود! 
یک سری فضاها را نام بُرد که وجودشان از نظرش ضروری 
بود اما از آن جا که مازاد متراژ طبقه ی همکف، هزینه ی اضافه 
به او تحمیل می کرد، برای حذف روی فضای ورودی دست 

گذاشت.
متراژ  به  بسته  می دهم،  انجام  که  طراحی هایی  در  اصولا 
ساختمان، فضایی را برای ورودی در نظر می گیرم که متاسفانه 
حدود ۵۵ درصد کارفرماها با این موضوع مخالفت می کنند. 
فضای ورودی این ویلا حدود ۱۵ مترمربع مساحت داشت، 
شامل کمد لباس مهمان، جاکفشی، آینه، راه پله به طبقه ی بالا 

و البته یک سرویس عمومی برای طبقه که به نظر کارفرما این 
فضا خیلی بزرگ بود.

در معماری ایرانی سلسله مراتب فضاها در خانه به خوبی رعایت 
می شد اما ما میراث دار خوبی نبوده ایم. عموما در معماری 
ایرانی، سرویس بهداشتی را دور از محیط اصلی خانه جانمایی 
می کردند و دلیلش آلودگی های مستمر و گازهای متصاعدشده 
از آن بود. هرچند متراژ خانه های امروزی با توجه به رشد بالای 
جمعیت و کمبود مسکن چنان کم شده که عملا این امکان 
از طراح و معمار گرفته شده است، در طراحی ساختمان هایی 

مانند ویلا هنوز می توان این موارد را به خوبی رعایت کرد.
فضای ورودی باید مانند دیگر فضاها در منزل تعریف شود اما 
در حقش اجحاف شده. یک فضای ورودیِ آرمانی که نقشِ 
فیلترینگ را بین فضای بیرونی و داخلی خانه ایفا می کند، 
دارای دو دورِ ورودی و خروجی است که باز هم متاسفانه 
باید بگویم درِ دوم از دید خیلی از طراح ها و کارفرماها به نظر 

اضافی و بیهوده می آید.
ویروس کرونا سنگین است و به کفش می چسبد، فضای 
ورودی می تواند جایی باشد که از ورود کفش و لباس آلوده 
به محیط خانه جلوگیری کند، فرد پس از ورود دست هایش را 

بشوید و با خیال راحت وارد محیط اصلی خانه شود.
کارفرما با این توضیحاتِ من قانع شد که این فضا را حذف 
نکند اما به نظرم اوضاعی که کرونا برایمان به وجود آورده یک 
تلنگر است برای اندیشیدن به این موضوع که شاید تقصیر ما 
معمارهاست که نتوانسته ایم اهمیت فضای ووردی را در خانه 

خوبی جا بیاندازیم.

مدیرعامل شرکت بهره برداری مترو تهران با اشاره به اینکه ۹۰ 
نفر از کارکنان این شرکت مبتلا به کرونا شده اند، گفت: طی 

روزهای اخیر آمار مسافران مترو کمتر شده است.
به گزارش »دنیای هوادار«، فرنوش نوبخت مدیرعامل مترو 
تهران درباره آمار مسافران مترو در پایتخت گفت: ۱۰۰ هزار نفر 
از مسافران مترو طی روزهای اخیر کاهش یافته است و در 

حال حاضر حدود ۸۰۰ هزار نفر روزانه با مترو تردد می کنند.
این  به  پاسخ  در  تهران  مترو  بهره برداری  مدیرعامل شرکت 
پرسش که گفته می شود هواسازهای مترو می تواند عامل 
انتقال مترو باشد،  گفت: در ایستگاه های مترو هواسازها هوا 
را جابه جا کرده،  محیط را خنک می کند و به طور کلی هوا 
فیلتر می شود؛ در داخل قطار نیز هواسازها نقش جابه جایی 
هوا را دارند و در ایستگاه با باز شدن در قطار، هوای داخل به 

ایستگاه خارج می شود.
نوبخت تأکید کرد: در صورتی که شهروندان علائم ابتلا به 
کرونا را دارند به هیچ عنوان از مترو و حمل و نقل عمومی 
برای رفت و آمد استفاده نکنند تا سلامت سایر افراد نیز به 

خطر نیفتد.
وی گفت: از ابتدای شیوع کرونا حدود ۹۰ نفر از همکاران ما 
در شرکت بهره برداری مترو مبتلا به کرونا شده و دو نفر جان 

خود را از دست داده اند که بیشتر مبتلایان افرادی بوده اند که 
در ایستگاه ها فعالیت داشته اند.

کرد:  خاطرنشان  تهران  مترو  بهره برداری  شرکت  مدیرعامل 
تعطیلی مترو در دست شهرداری نیست و در صورتی که ستاد 
ملی کرونا چنین موضوعی را ابلاغ کند ما نیز تابع آن خواهیم 
بود ولی در حال حاضر با حداکثر قطارها مشغول خدمت رسانی 

به شهروندان هستیم.

آرمین رضوانی

 کارشناسی ارشد معماری
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اقتصادی

»دنیای هوادار« بررسی می کند؛

راه های غلبه بر موانع کارهای خلاقانه
موانع ایده های ناب به نظر 
می  محکم  و  سخت  خیلی 
موانع  بر  شود  می  اما  آیند، 
کرد.  غلبه  خلاقانه  کارهای 
فقط باید در بروز آن ها کمی 
خلاقیت به خرج دهید. برای 
قاعده  ناب  های  ایده  بروز 
دارند.  وجود  ای  ساده  های 
سعی کنید این نکات را در کارهای خلاقانه خود به کار ببندید. 
را فراموش نکنید. سعی کنید هرگاه  ایده هایتان  هیچگاه 
کارهای خلاقانه به ذهن تان رسید به کار ببندید. همواره باید 
سعی کنید ایده های ناب به کارهای خلاقانه تبدیل شوند. حال 
به نکات غلبه بر موانع زیر که به شما برای افزایش کارهای 

خلاقانه کمک می کنند توجه کنید:
- این را همیشه در گوشه ذهن خود داشته باشید که برای 
موفقیت در زندگی باید که خلاق باشید و ایده به وجود آورید و 
از این امر مطمئن باشید که شما توانایی انجام کارهای خلاقانه 

را دارید.
- خوش بین باشید و مثبت بنگرید.

- اطلاعات لازم برای کارهای خلاقانه را پیدا کنید.
- برداشتتان را تغییر دهید، جور دیگری فکر کنید. اساسا ایده 
های ناب یعنی همین و اطمینان داشته باشید چیزی فراتر 

از این نیست!
- قدم به قدم فکر کنید و ایده های ناب تان را پیش ببرید.

- ابهام، سردرگمی ها و شرایط نام شخص را تحمل کنید.
- در به انجام رساندن ایده های ناب پشتکار به خرج دهید.

- نگذارید حواستان از ایده های ناب که در سر دارید پرت شود.
- فقط دنبال یک جواب برای ایده هایتان نباشید.

- ایده های ناب خود را در قالب کلمات بیان کنید.
- یادداشت بردارید.

- به خودتان استراحت بدهید.
- ایده های ناب را تکرار کنید.

- کارهای خلاقانه را تمام کنید.
- از قواعد پیروی نکنید.

حال که توانستیم موانع ایده های خلاقانه را بشناسیم ، بهتر 
از چند مورد از کارهای خلاقانه را ببینیم. استفاده از کارهای 
خلاقانه دیگران می تواند برای شما انگیزه بیافریند. پس به 
کارهای خلاقانه رو دیوار و موز و پله توجه کنید. آیا شما هم 
مشابه این کارهای خلاقانه را در اطراف خود مشاهده کرده اید؟ 
اگر نه سعی کنید خودتان پیشگام کارهای خلاقانه در خانواده، 
محل کار، محل تحصیل و... باشید. این را در نظر داشته باشید 
که هیچ کدام از ایده های ناب خود را دست کم نگیرید. هر کار 
درستی  که به نظرتان می رسد انجام دهید. فرصت را از دست 
ندهید! و اخرین نکته اینکه ایده های ناب کوچک کارهای 

خلاقانه بزرگ را می سازند. این را هرگز فراموش نکنید.

مزایای راه اندازی بورس
 مسکن چیست؟

برقراری  مسکن،  قیمت  در  شفافیت  ایجاد 
تعادل، کاهش سفته بازی و همچنین افزایش 
قابلیت نقدشوندگی از جمله مهم ترین مزایای 

راه اندازی بورس مسکن خواهد بود.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از پایگاه 
خبری بازار سرمایه )سنا(؛ »فردین آقابزرگی« با 
اشاره به راه اندازی بورس املاک و پیامدهای 
شفاف،  قیمت گذاری  گفت:  آن  مناسب 
ایجاد تعادل در قیمت مسکن و همچنین  
نقدشوندگی از مزایای مهم آغاز به کار این بازار 
خواهد بود. قانون مندی حاکم بر سازوکار بازار 
سرمایه، هزینه های مترتب بر انجام معاملات  
مسکن و خرید و فروش ها را نیز تا حدود 

بسیار زیادی شفاف خواهد کرد.
وی در ادامه با اظهار این مطلب که اکنون 
و  سنتی  صورت  به  مسکن  معاملات 
مذاکره ای انجام می شود، گفت: این در حالی 
است که راه اندازی بورس املاک میزان عرضه 
در مقابل تقاضای موجود را مدیریت می کند.
وی تسهیل واگذاری املاک بلا استفاده و به 
ویژه املاک دولتی را از دیگر مزایای راه اندازی 
این بورس برشمرد و گفت: بر خلاف انتظار 
راه اندازی  اینکه  بر  مبنی  افراد  از  برخی 
بورس املاک، افزایش قیمت مسکن را به 
دنبال خواهد داشت، معتقدم همانطور که 
در ایران و به خصوص کلان شهرها، قیمت 
املاک بسیار بالاتر از  قیمت مسکن در دیگر 
موضوع  این  است،  دنیا  مطرح  کشورهای 
تعدیل سطح عمومی قیمت ها را به دنبال 

خواهد داشت.
آقابزرگی مزیت بعدی را کاهش سفته بازی 
زیادی  تجربه  هر چند  افزود:  و  کرد  عنوان 
در این خصوص در بازار بین الملل در دست 
اقتصادی ما کاملا  با ساختار  نیست، ولی 
مطابقت خواهد داشت و بعد از آغاز به کار 
در  سفته بازی  کاهش  شاهد  بورس،  این 

مسکن خواهیم بود.
به گفته این فعال بازار سرمایه، فروش متری 
مسکن نیز تا حدودی می تواند به جمع آوری 
و پس انداز صاحبان سپرده و منابع مالی خرد 
از ورود به  را  افراد  کمک کند این موضوع 
بازارهای مخرب و آن دسته از بازارهایی که 
بر خلاف مصالح اقتصادی کشور هستند نیز 

دور نگاه خواهد داشت.
وی در خصوص فرآیند راه اندازی این بورس 
و پروسه اجرایی آن نیز توضیح داد و گفت: 
پیچیده ای  چندان  فرآیند  فرآیند،  کل  در 
نیست و غیرقابل اجرا نخواهد بود. در واقع به 
نظر می رسد، این امر به سرعت پیش رود و 
شاهد راه اندازی و آغاز به کار این بازار باشیم.
این کارشناس بازار سرمایه در ادامه یک نکته 
مهم در راه اندازی بورس مسکن را سرمایه اولیه 
بسیار بالای این بازار در مقایسه با دیگر بورس 
دانست و گفت: طبق  در کشور  های فعال 
بورس  اولیه  گفته های مطرح شده سرمایه 
مسکن بالغ بر پنج هزار میلیارد تومان است، 
این سرمایه در مقایسه با سرمایه ۲۰۰ میلیارد 
تومان بورس و ۱۴۰ میلیارد تومان فرابورس 
بسیار زیاد است، به عبارت دقیق تر این رقم از 
لحاظ مقایسه ای با دیگر بورس های فعال در 

کشور غیر قابل مقایسه است.

رئیس جمهوری با تاکید بر اینکه همزمان با مبارزه فراگیر با 
کرونا، باید تاب آوری ملی و جامعه را در دو بخش سلامت و 
اقتصادی بالا برد، گفت: روند تولید و اشتغال باید تداوم یابد و 
در همین چارچوب ضروری است تا دستورالعمل های حفاظتی 

و بهداشتی دقیق و با شدت در مراکز تولیدی مراعات شوند.
به گزارش »دنیای هوادار«، حجت الاسلام  والمسلمین حسن 
روحانی روز گذشته در جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا گفت: 
تقریباً در ماه پنجم مواجهه با این ویروس خطرناک هستیم و 
البته همچنان نگرانی در داخل کشورمان و در سطح جهان به 

همین صورت ادامه دارد.
وی ادامه داد: هنوز قدم های دیگری پیش روی مان قرار دارد 
که باید برداریم همانطور که بارها بر آن تأکید شده است چون 
در شرایطی هستیم که هنوز داروی قطعی و واکسن برای این 
بیماری وجود ندارد و به ایمنی جمعی در جامعه نرسیده ایم، 
بنابراین هیچ راهی نداریم جز اینکه دست به دست هم داده 
و زنجیره ابتلا را قطع کنیم تا بتوانیم شرایط را برای کشور، 
ساماندهی محیط بهداشتی و فعالیت هایی که مورد نیاز کشور 

است، آماده کنیم.
روحانی با اشاره به گزارش معاونت تحقیقات وزارت بهداشت 
گفت: در این گزارش تخمین بر این است که تاکنون ۲۵ میلیون 
ایرانی به این ویروس مبتلا شده اند و حدود نزدیک به ۱۴ هزار 
نفر هم جان خود را در این مدت از دست داده اند. در این گزارش 
آمده که تعداد زیادی در حدود ۱۵۰ روز گذشته بستری بودند 
که مجموعاً بیش از ۲۰۰ هزار نفر در بیمارستان ها بستری بودند 
و در این گزارش آمده که باید این احتمال را بدهیم که ۳۰ تا 
۳۵ میلیون نفر دیگر در آینده در معرض ابتلا خواهند بود و این 
نکته خیلی مهمی است یعنی اگر این گزارش را امروز مبنا قرار 
دهیم، ۲۵ میلیون نفر در کشورمان از بیماری عبور کرده و بقیه 
جمعیت حدود ۳۰، ۳۵  میلیون نفر احتمالاً در معرض این ابتلا 

در ماه های آینده خواهند بود.
وی ادامه داد: در همین گزارش پیش بینی شده است که تعداد 
بستری ها تا پایان امسال حدود ۲ برابر آن مقداری بوده که در 
این ۱۵۰ روز گذشته شاهد آن بودیم و ممکن است سال آینده 

هم در ماه هایی گرفتار این بیماری باشیم.
روحانی با بیان این که زمان پایان کرونا را نمی دانیم گفت: ولی 
در این گزارش پیش بینی شده که با توجه به میزان کاری که 
تاکنون انجام دادیم باید در انتظار ۲ برابر آن در ماه های پیش 
رو باشیم. باید خودمان را از لحاظ  تخت، امکانات و درمان برای 
شرایطی که در ماه های آینده یا امسال یا فرای امسال پیش رو 

خواهیم داشت آماده کنیم.

نیمی از مبتلایان به کرونا علامتی ندارند

رئیس جمهوری افزود: در این گزارش تحقیقاتی آمده که از هر 
هزار نفری که به این ویروس مبتلا می شوند ۵۰۰ نفر آنها علامتی 
ندارند و ممکن است متوجه نشوند که این ویروس را گرفتند و 
از آن عبور کردند. حدود ۳۵۰ نفر علائم شان خفیف است و اصلًا 
نیازی به بستری شدن ندارند، اما ممکن است ۱۵۰ نفر از هزار نفر 

نیاز به بستری شدن داشته باشند.
وی ادامه داد: پس یک جمعیت چند ده میلیونی پیش رو داریم 
که در میان هر هزار نفری که در ابتلا قرار می گیرند ممکن است 
صد نفر یا بیشتر از صد نفر نیاز به بستری شدن داشته باشند 

بنابراین باید خودمان را برای این آماده کنیم.
رئیس جمهوری یادآور شد: امروز در کشورمان آنچه مردم شاهد 
هستند و به ظاهر مشاهده می کنند ۲ موج است. یک موج 
مربوط می شود به اسفند و فروردین که در اواخر فروردین حرکت 
کاهشی و نوعی آرامشی را دیدیم و یک موج دوم که از اواخر 
خرداد آغاز شد و الان هم هنوز درگیر آن هستیم. مکان هایش 
مانند هم نبود، یعنی در موج اول برخی از استان ها گرفتار بودند 

ولی در موج دوم، استان های دیگری درگیر بودند.
روحانی با بیان این که  قم و گیلان در موج اول در رأس ابتلا 
بودند ادامه داد:  طبق گزارش ها احتمالاً انتشار ابتلا در کشور از 
قم و گیلان بوده و در هر ۲ استان هم بخاطر مسافرانی بود که 
از ووهان وارد این استان ها شدند.  در قم بیشتر جنبه تجارتی 
و روابط تجاری بوده و در گیلان جنبه ورزشی و دانشجویی 
بوده و روند ابتلاء از این ۲ استان از بیرون آمده و گسترش 

پیدا کرده است.
رئیس جمهوری گفت: موج دوم عمدتاً به پایبندی مردم به 
آداب و سنن مربوط می شود؛ موج دوم به این دلیل است. 
عروسی های ما شکل، زمان و دعوت خاص خودش را دارد و در 
عزاها و میهمانی ها نیز به همین صورت است؛ روابط اجتماعی 
در ایام تعطیلات تابستان با یک آداب و رسومی مواجه بوده 
است و یک روابط اجتماعی خاصی است و توجه کافی هم به 

این بیماری نشده است.
روحانی افزود: در این جلسه دکتر علیرضا رئیسی در گزارشی 
با ارائه نموداری در بیماری های اپیدمیک نشان داد که وقتی 
بیماری موج می گیرد، ترس و وحشت عمومی افزایش پیدا 
می کند و لذا بیماری تا حدی کنترل می شود و بعد این ترس 
می ریزد؛ وقتی این ترس می ریزد مردم وارد صحنه و جامعه 
می شوند؛ رفت و آمدها و اجتماعات زیاد می شود و محصولش 

موج جدید خواهد بود.
وی ادامه داد: در واقع موج دوم، محصول این است که ترس 
ریخته شد، مردم به زندگی عادی برگشتند و در این زندگی عادی 
به آداب و رسومی که باید ترک کنیم و ترک می کردیم و باید 
حداقل تا پایان امسال این در تمام مسایل اجتماعی آن آداب و 

رسوم را کنار بگذاریم.

باید از سلامت تولیدکنندگان به خوبی مراقبت کنیم

روحانی با اشاره به نیاز روزانه مردم به کالا گفت: باید کالاهای 
مورد نیاز مردم که هر روز صبح به فروشگاه ها مراجعه می کنند، 
در فروشگاه و مغازه  ها موجود باشد، پس تولید برای ما اهمیت 
ویژه ای دارد و مبنای تولید را ما همواره گفتیم که باید روی 

مسأله تولید هم برای کالا و هم برای اشتغال باشد.
رئیس جمهوری اشتغال را وابسته به تولید دانست و گفت: اگر 
تولید تعطیل شود طرف بیکار می شود و زندگی اش به طور کامل 

متلاشی می شود پس اولین قدم تولید است.
وی تصریح کرد: دوم آن هایی که تولید را به وجود می آورند چه 
کسانی هستند که تولید می کنند مثلاً در آمار و ارقام در بخش 
تولید می گوییم حدود 15 میلیون نفر کارگر، کارفرما، بخش های 
مختلف، مهندسان، کارکنان و کارمندان که این 15 میلیون نفر 
با احتساب خانواده هایشان جمعیت 50 میلیون نفری هستند و 

اول باید این ها را حفاظت کنیم.
روحانی گفت: دستورالعمل های حفاظتی با شدت در تمام 
کارگاه ها و کارخانه ها، کارگاه یا کارخانه های کوچک یا بزرگ فرقی 
نمی کند، باید دقیق عمل کنیم. اگر دقیق عمل نکنیم، خدمات و 
تولید و زندگی مردم متوقف می شود پس این بخش حفاظت و 
حراست از کارگران و مهندسان کشور و از همه آن هایی که مولد 

هستند و تولید را انجام می دهند باید به خوبی مراقبت کنیم.

اقتصاد کلان

»روحانی«: 

روند تولید و اشتغال همزمان با مبارزه با 
کرونا، باید تداوم یابد

کارآفرینی و خلاقیت دریچه

دکتر علی قوامی

  تحلیل گر بازارسرمایه

»معاون وزیر ارتباطات« خبر داد:  ابلاغ جریمه ۲ میلیارد تومانی گران فروشی اینترنت به اپراتورها 
»حسین فلاح جوشقانی« - رئیس رگولاتوری- روز گذشته با اعلام این خبر اعلام کرد: به دلیل عدم بازگشت تعرفه اینترنت 

به حالت اولیه از سوی اپراتورها و تداوم تخلفی که صورت گرفته است، صبح دیروز جریمه دو میلیارد تومانی را به دو اپراتور 
ایرانسل و همراه اول ابلاغ کردیم.
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شتی درمانی البرز دانشگاه علوم پزشكی و خدمات بهدا
مرکزپزشكی، آموزشی ودرمانی شهید رجایی

جهان سینما

با کاهش شیوع کرونا، تولید پروژه های تلویزیونی و 
سینمایی در »نیویورک«، از هفته آینده از سر گرفته 

می شود.

»رایان گاسلینگ« و »کریس ایوانز«، در فیلم جدید 
نتفلیکس به نام »مرد خاکستری« نقش آفرینی 

می کنند.

»کیت وینسلت« بازیگر انگلیسی در قالب یک رویداد 
مجازی، جایزه دیگری به مجموعه جوایزش اضافه 

می کند.

»جشنواره فیلم تلوراید ۲۰۲۰« به دلیل شیوع کرونا 
برگزار نمی شود.

انیمیشن »فرفره« به کارگردانی »شیوا ممتحن« در 
بخش رسمی بیست و چهارمین دوره جشنواره 
فیلم های فانتزی کانادا به نمایش گذاشته می شود.

»شبنم قلی خانی« به فیلم سینمایی »طرلان« به 
کارگردانی »سیدمحمد حسینی« پیوست.

فیلمنامه کوتاه »چرخه« به نویسندگی ایمان داوری 
برنده قلم نقره ای چهارمین جشنواره رقابتی »بیایید 

بسازیم« در رومانی شد.

می گوید:  نظارت«  »مدیرکل  هشدارها،  وجود  با 
سینماها به کار خود ادامه می دهند!

بشنویم | ببینیم | بخوانیم

 Snowy White & The پروژه ای مشترک از Little Wing »آلبوم موسیقی بلوز »بال کوچک
White Flames است. »سفید برفی« Snowy White نام مستعار »ترنس چارلز وایت« 
Terence Charles White گیتاریست انگلیسی است و به واسطه همراهی با گروه های 
مشهوری چون پینک فلوید Pink Floyd و راجر واترز Roger Waters از شهرت زیادی در 
دنیای موسیقی برخوردار است. نام Snowy White به واسطه همکاری با گروه تین لیزی 
 Pink »در سال های ۱۹۸۰ تا ۱۹۸۲ و همچنین حضور در تورهای»پینک فلوید Thin Lizzy
Floyd، حد فاصل سال های ۱۹۷۷ تا ۱۹۸۰ بر سر زبان ها افتاد. اما مهم ترین علت شهرت 
او در سال های اخیر همکاری با »راجر واترز« Roger Waters در آلبوم های جدیدش و 
 Bird »همچنین تورهای موسیقی است. مشهورترین ساخته او، قطعه »پرنده بهشت
of Paradise که در سال ۱۹۸۳ در میان آثار پرفروش جای گرفت. این آلبوم حاصل 
 Snowy White & The White Flames همکاری او با سایر هنرمندان در گروه پنج نفره
است که یکی از پروژه های پرتعداد وایت محسوب می شود. حاصل این همکاری ارائه 
یکی از درخشان ترین آثار این گیتاریست باسابقه در سی وسومین سال فعالیتش در عرصه 
موسیقی است. این آلبوم 13 قطعه دارد - که البته در نسخه اولیه 10 قطعه بود- و شنیدن 
این مجموعه که در ژانر »بلوز« قرار می گیرد را به شما خوبان توصیه می کنیم. این هنرمند 
در مجموع تا به امروز ۲۰ آلبوم را به صورت فردی و با پروژه های نام برده منتشر کرده است.

1998 / »Little Wing | بال کوچک«
:: ترنس چارلز وایت )سفید برفی( ::

»تعطیلی از دست رفته« فیلمی درام به مدت ۹۹ دقیقه به کارگردانی »بیلی وایلدر« و 
با بازی »ری میلاند« و »جین وایمن« محصول سال ۱۹۴۵ کشور ایالات متحده است. 
در خلاصه داستان این فیلم آمده:»دان برنم )میلاند( نویسنده دائم الخمری است که 
خلاقیت اش را از دست داده است. در یک تعطیلی آخر هفته که برادر هم خانه اش، 
»ویک« )تری(، به سفر رفته، کشمکش »برنم« با اعتیادش، اوج می گیرد و باعث سرگردانی 
کابوس وار او می شو...« این شاهکار کلاسیک، گرم، سرخوش، صمیمی و دوست داشتنی 
جزو فیلم هایی محسوب می شود که همزمان موفق به کسب جایزه اسکار بهترین 
فیلم و نخل طلای کن شده است؛ ضمن اینکه در زمان خود به فروش خوبی هم دست 
یافت و جزو فیلم های پرمخاطب کارنامه وایلدر محسوب می شود. فضای واقعگرایانه، 
تلخ و گزنده ایی که وایلدر از گرفتاری های یک الکلی به تصویر می کشد، تاجایی بود که 
چندین کارخانه بزرگ و مشهور تولید مشروبات الکلی که به واسطه پیش نمایش های 
فیلم از داستان فیلم خبردار شده بودنند، به وایلدر پیشنهاد دادند همه هزینه های فیلم 
را به همراه هر چه سود پیش بینی شده فروش است، را به او پرداخت می کنند، نسخه 
مادر فیلم را از او خریداری می کنند و برای همیشه آن را منهدم کنند. چرا که تلقی و 
تصور آنها این بود که تاثیر این فیلم تا قدری است که احتمال کاهش فاحش فروش 

آنها  وجود دارد.

1953 / »The Lost Weekend | تعطیلی از دست رفته«
:: بیلی وایلدر ::

»ایمره کرتیس« شهرت خود را بیش از هر چیز مرهون تحسین شده ترین رمان 
خود، »بی سرنوشت« است که در اواسط دهه 1960 آن را به پایان رساند، اما تا 
یک دهه بعد موفق به چاپ آن نشد. با سقوط کومونیسم در سال 1989، کرتیس 
نقش فعال خود را در ادبیات از سر گرفت. پس از انتشار اولین چاپ آلمانی رمان 
))بی سرنوشت(( شهرت ادبی او به تدریج در اروپا گسترش یافت و در پی آن این 
رمان به بیش از ده زبان منتشر شد. رد پای تجربیات و مشاهدات کرتیس در 
اردوگاه بوخن والد را می توان به خوبی در این رمان دید که معروف ترین اثر او 
نیز محسوب می شود. او مجموعا ۱۳ سال از عمر خود را صرف نوشتن این رمان 
کرد. »بی سرنوشتی« یکی از تأثیرگذارترین و دردناک ترین آثار ادبی در باره فاجعه 
هولوکاست است. »بی سرنوشتی« حالی شبیه به زندگی نامه خود نوشت دارد؛ 
اما نویسنده خود در اظهار نظری گفته است که این کتاب »تنها یک زندگی نامه« 
نیست. کرتیس که چندین جایزه معتبر ادبی را در دنیا به خود اختصاص داده 
است، در »بی سرنوشتی«، به دوران نوجوانی زندگی خود می پردازد که بخشی از 
آن، هنگام اشغال مجارستان در جنگ دوم جهانی، در اردوگاه های کار اجباری 

آلمان نازی سپری شده است. او در آن زمان ۱۵ سال سن داشت.

1975 / »Fatelessness | بی سرنوشتی«
:: امره کرتیس | ترجمه: الهام کریمی بلان ::

کتابفیلم موسیقی

میراث فرهنگی

در پایتخت؛

750 سکه  3 هزار ساله کشف شد
»طالبیان« دبیر هیئت امنای 

مجموعه های تاریخی فرهنگی شد
رئیس پلیس پیشگیری پایتخت از کشف ۷۵۰ سکه عتیقه مربوط به سه هزار سال پیش و 
یک کتاب قدیمی خبر داد و گفت: ارزش اموال کشف شده توسط کارشناسان میرات فرهنگی 

در حال بررسی است.
به گزارش »دنیای هوادار«، سردار »کیوان ظهیری« اظهار داشت: با دریافت خبری مبنی بر 
اینکه پدری ۷۰ ساله به همراه دو تن از فرزندان ۴۷ و ۳۷ ساله اش ساکن یکی از استان های 
همجوار استان تهران با همکاری ۲ تن از همدستانشان ساکن شهر تهران باندی ۵ نفره جهت 
فروش طلاجات و سکه های عتیقه تشکیل داده اند بررسی موضوع در دستور کار تیمی از 

ماموران متخصص کلانتری ۱۰۵ سنایی قرار گرفت.
وی عنوان کرد: بررسی های اولیه حکایت از این داشت، این پدر و ۲ پسرش با استفاده از 
ابزار گنج یاب و حفاری های غیر مجاز، طلاجات و سکه های عتیقه را در یکی از استان های 
همجوار استان تهران کشف و پس از شناسایی خریدار توسط دو تن از همدستانشان در شهر 

تهران به فروش می رسانند.
این مقام انتظامی توضیح داد: در گام بعدی از تحقیقات پلیسی مشخص شد که اخیراً این 
افراد تعدادی سکه قدیمی مربوط به ۳ هزار سال پیش را کشف و قصد فروش آن به یکی از 

خریداران در شهر تهران را دارند.
رئیس پلیس پیشگیری تهران افزود: در ادامه تحقیقات پلیسی محل قرار اعضای این 
باند و خریدار در یکی از مراکز موسیقی شهر تهران شناسایی و با دستور قضائی دستگیری 
فروشندگان و خریدار عتیقه جات در دستور کار قرار گرفت و مراقبت های ویژه پلیسی از محل 

قرار متهمان آغاز شد.
ظهیری تصریح داد: مراقبت های ویژه ادامه داشت تا اینکه شامگاه بیست و چهارم 
تیرماه اعضای این باند ۵ نفره به محل قرار مراجعه و با حضور شخص خریدار به 
انجام معامله پرداختند که ماموران عملیات کلانتری ۱۰۵ سنایی در یک عملیات 
پلیسی موفق شدند کلیه اعضای این باند و همچنین خریدار سکه و طلاجات عتیقه 

را دستگیر کنند.
وی تصریح کرد: ماموران کلانتری سنایی در بررسی های بیشتر ۷۵۰ عدد سکه عتیقه، ۳ آلبوم 
مخصوص به سکه های ۳ هزار سال پیش، یک کتاب قدیمی و تعدادی تجهیزات لازم برای 

حفاری از متهمان کشف کردند.
به گفته کیوان ظهیری، کلیه عتیقه جات کشف شده برای ارزش گذاری به مرکز میراث 
فرهنگی تحویل شده است و هر ۶ متهم برای سیر مراحل قانونی در اختیار مرجع قضائی 

گرفتند.

وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی طی حکمی محمد حسن طالبیان معاون 
وزارت میراث فرهنگی را به عنوان عضو و دبیر هیئت امنای مجموعه های تاریخی فرهنگی ملی 

منصوب کرد.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از میراث آریا، در متن حکم علی اصغر مونسان خطاب 
به محمدحسن طالبیان آمده است:  به استناد بند ۴ ماده ۳ آئین نامه اجرایی ماده ۵ 
قانون تشکیل سازمان میراث فرهنگی و گردشگری، مصوب هیئت وزیران به شماره ۵۶۱۴ 
مورخ ۲۶/۱/۹۹ به موجب این حکم برای مدت ۳ سال به عنوان عضو و دبیر هیئت امنای 

مجموعه های تاریخی فرهنگی ملی منصوب می شوید.
از  بهره مندی  با  این وزارتخانه  برنامه های  امید است در راستای اهداف، سیاست ها و 
ظرفیت های بالقوه موجود، هم اندیشی با سایر اعضای هیئت امنا، تعامل با بخش خصوصی 
و بهره گیری حداکثری از ظرفیت فرهیختگان دانشگاهی و فرهنگی با رویکرد ایجاد هماهنگی 
و مدیریت یکپارچه در نگهداری و اداره مجموعه ها نسبت به انجام موارد ذیل اهتمام ورزید.

1. ابلاغ مصوبات هیئت امنا به مجموعه ها و نظارت بر فعالیت های آنان از حیث انطباق با 
قوانین و مقررات و دستورالعمل های ابلاغی

2. پیگیری اعتبارات مصوب و تخصیصی مجموعه ها که در قوانین بودجه سنواتی پیش بینی 
و تأمین خواهد شد و ابلاغ آن ها از سوی معاونت توسعه مدیریت وزارت

3. تشکیل جلسات کارشناسی با حضور واحدهای تخصصی وزارت و صاحب نظران به منظور 
هماهنگی هیئت امنا و بهبود عملکرد مدیریت مجموعه ها

4. تهیه و تنظیم گزارش ارزیابی عملکرد سالانه مجموعه ها جهت ارائه به هیئت امنا
5. ارائه فهرست و تهیه گزارش های توجیهی برای مجموعه های پیشنهادی ملی جدید

6. سایر امور اداری دبیرخانه هیئت امنا

فرهنگی
پس از ابتلا به کرونا؛ »جواد مجابی« بهبود یافت 

همسر جواد مجابی اعلام کرد که حال این شاعر، نویسنده و منتقد، پس از ابتلا به کرونا، بهتر شده است و دیگر خطری 
وی را تهدید نمی کند. آسیه جوادی، همسر جواد مجابی، با اعلام بهبودی این شاعر، نویسنده و منتقد ادبی، پس از ابتلا به 
کووید-۱۹ گفت: خوشبختانه پس از روزهای سختی که گذشت، وضعیت او در روزهای اخیر بهتر شده و کم کم می توانند 

به کارهای روزانه بپردازد.
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ورزشی

محمدرضا کاظمی

 نویسنده و روزنامه نگار

»دنیای هوادار« بررسی می کند؛

قصه پر غصه این روزهای ورزش

این روزها رمقی برای ورزش نمانده است. کرونا از یک 
سو به تاخت و تاز خود ادامه می دهد و از سوی دیگر بی 
برنامگی، فشار اقتصادی و ضعف مفرط مدیریت، تار و پود 
این پدیده اجتماعی را از هم گسسته است. فدراسیون 
های ورزشی که روزگاری بزرگان در مصدر آن جای می 
گرفتند امروزه چنان کوچک شده اند که به محل ورود و 
خروج برخی تازه به دوران رسیده ها اختصاص یافته و 
بعضا حاشیه امن کسانی شده تا مدتی را در آنجا بیاسایند 
و به وقت مقتضی به مکان دیگری پرش کنند! آن روزها 
که انتخاباتی در کار نبود مسئول وقت سازمان ورزش 
حتی المقدور افرادی را که از توان مدیریتی بالا برخوردار و 
امکان جذب منابع مالی داشتند در راس فدراسیون ها می 
نشاند تا اگر یار شاطر نیستند بار خاطر نباشند، اما امروز 
چی، آیا می توان دیروزی ها را با امروزی ها مقایسه کرد؟  
ورزش کشور کلا تعطیل است و برخی فدراسیون ها صرفا 
بودجه ای را دریافت می کنند تا حقوق پرسنل را بپردازند. 
نه ابتکار عملی در کار است، نه برنامه ریزی برای شرایط 
غیر عادی چون امروز؛ گویا عده ای از خدا خواسته به 
جان ویروس کرونا دعا می کنند که چنین اوضاعی فراهم 
کرده تا آنان بدون هیچ دغدغه وپاسخگویی، به ریاست 
خود ادامه دهند. دستگاه ورزش هم به عنوان متولی امر 
و ناظر عملکرد در خواب غفلت بسر می برد البته گاهی 
اوقات اگر از دست شان برآید از انجام برخی شیرینکاری 
ها غافل نیستند مثل همین مورد اخیر که معلوم نیست 
کدام شیرپاک خورده ای در این بحبوحه به آقایان یاد داده 
تا به جای چاره جویی جهت بهبود شرایط سکون جامعه و 
تعطیلی فعالیت های عمومی و قهرمانی ورزش، »ضمن 
هماهنگی با مسئولان صدا وسیما!؟« فدراسیون ها ظرف 
ده روز کارشناسان معتمد! )بخوانید سفارشی( را جهت 
حضور در برنامه های ورزشی به صدا و سیما معرفی کنند! 
اگر نام شیرینکاری بر اقدام آقایان نگذاریم، چه نام دیگری 
می توان برآن گذاشت؟ تاکنون چنین بدعت عجیب و 
غریبی را نه شنیده و نه دیده بودیم! مانده ایم از روابط 
عمومی ناوارد، غیرورزشی، و ناشناس وزارت ورزش گله 
کنیم  یا حسرت آنکه رفت را بخوریم که او هم امام زاده 
ای نبود تا کسی از رفتنش ناخرسند شود اما گویا این 
یکی دیر آمده اما با تن دادن به خواسته های عجیب 
غریب بالا دستی ها  قصد دارد روی نفر قبلی را سفید 
کند. در مورد صدا و سیما نیز هیچ نگوییم بهتر است 
زیر احتمالا کسی که پای چنین موافقتی را امضا کرده 
حتی یکبار هم با دقت متن نامه را نخوانده و به کسی 
هم نشان نداده است! در چنین شرایطی نباید تعجب کرد 
اگر نورچشمی های خاص و آقازاده ها با اتومبیل های 
آنچنانی در ورزشگاه انقلاب و فلان و بهمان مکان  لاکچری 
به ورزش های مفرح بپردازند اما مربی المپیکی جودو برای 
سوار کردن مسافر حنجره خود را در جنوبی ترین نقطه 
تهران پاره کند! از کجای این ورزش بی در و پیکر بگوییم 
که فلان مسئول فدراسیون با وجود تخلفات ریز و درشت 
همچنان چشم در چشم رسانه ها و مسئولان هر طور که 
خود دوست در حوزه مسئولیت خود مدیریت می کند اما 
خانواده یک ورزشی نویس باشرافت برای هزینه درمان پدر، 
نا امید از کرم مسئولان، دست کمک به سوی همکاران 

دراز می کند تا مگر با نجات جان پدر نشاط را به خانه 
بازگردانند. همکارانی که خود با سیلی صورت سرخ می 

کنند و با نداشته های زندگی می کنند!
در این مملکت دارنده چندین مدال جهانی معلولین با 
کارگری ساختمان و دست های خونین امرار معاش می 
کند و پول برخی از ورزشکاران از پارو بالا می رود. واقعا 
چه کسی باید پاسخگوی  بلبشوی موجود در عرصه ورزش 
کشور باشد. مگر نه اینکه وزارت ورزش متولی تمشیت 

امور و رسیدگی به حال و روز جامعه ورزش است؟ 
مگر وظیفه  نمایندگان منتخب مردم نیست تا از دستگاه 
های کم کار و پرحاشیه سئوال کند؟ پس چرا به این مهم 
عمل نمی شود و هر از گاهی در بوق و کرنا می شود که 
طرح سوال از فلان وزیر به هیات رئیسه فرستاده شد اما 
در نهایت هیچ.  امید به تشکیل فراکسیون ورزش مجلس 
یازدهم بود تا حداقل شمه ای از این مشکلات با آنان در 
میان گذاشته شود اما گویا هنوز این فراکسیون تشکیل 
نشده و مشغله های فراوان باعث شده تا ورزش در اولویت 
نباشد درحالی که صد در صد سلامت روح و جسم جامعه 
با این امر ارتباط دارد. از کجای این ورزش بی دروپیکر باید 
گفت؟ در و پیکری که چهارچوپ آن پوسیده و عنقریب 
است که در هم شکسته شود. شما نگاه کنید ورزش اول 
و مدال آور ما هنوز برنامه ای جهت چگونگی حضور در 
مسابقات جهانی ارائه نکرده در حالی که اتحادیه جهانی 
زمان نسبی و میزبان مسابقات جهانی را هم مشخص 
کرده است. طبق اعلام، مسابقات در سال ۲۰۲۰ برگزار می 
شود در حالی که چند ماه بیشتر تا پایان سال میلادی باقی 
نمانده اما ما برنامه روشنی برای مسابقات انتخابی، لیگ، 
اردوهای آمادگی و تورنمنت های احتمالی نداریم. به جای 
آن تا دل تان بخواهد جنگ و دعوا در فضای مجازی بین 
یاران رئیس کنونی و رئیس پیشین برقرار است. وضعیت 
رشته به مراتب بدتر از ورزش اول است زیرا ورزش اول زیر 
ذره بین قرار دارد اما برخی فدراسیون ها بطور خودمختار 
عمل می کنند و دیگران  از اقدامات آنان بی خبرند. البته 
اب از سرچشمه گل الود است و اصولا وزارت ورزش برنامه 
روشنی برای اداره درست امور در دست ندارد چه رسد به 
اینکه توقع داشته باشیم  در شرایط اضطراری اقدامات 

درست انجام دهد.
در این شرایط وظیفه ما در مقام رسانه ذکر مشکلات و 
هشدار به مسئولان است و البته مطابق معمول وظیفه 
آنان نیز توجه نکردن به مشکلات است در نتیجه در به 
همان پاشنه خواهد چرخید که تاکنون چرخیده. بعید به 
نظر می رسد طی یک سال باقیمانده به عمر صدارت وزیر 

ورزش اتفاق خاصی در حوزه تحت امر وی رخ دهد.

بانواندیدگاه

پرونده لیگ فوتبال زنان با قهرمانی شهرداری بم بسته شد

»نازنین ملایی«: 

مرداب انزلی شرایط خوبی برای پارو زدن ندارد

مسئول برگزاری مسابقات فوتبال زنان از مشخص شدن تکلیف 
لیگ برتر خبر داد و گفت: امروز سازمان لیگ مصوبه نهایی را 

تایید کرد و با قهرمانی بم پرونده لیگ فوتبال زنان بسته شد.
»گلاره ناظمی« مسئول برگزاری مسابقات فوتبال زنان با اعلام 
این خبر اظهار داشت: امروز از سازمان لیگ با من تماس 
گرفتند و گفتند که مصوبه تعطیلی چهار دیدار پایانی لیگ برتر 
فوتبال زنان به تایید نهایی رسیده است. در نهایت شهرداری 
بم به عنوان قهرمان، وچان کردستان نایب قهرمان و شهرداری 

سیرجان در جایگاه سوم لیگ برتر قرار گرفتند.
روز  نیز  بم-  -سرمربی شهرداری  همچنین»مرضیه جعفری« 
گذدشته )شنبه( در جمع خبرنگاران گفت: هفته گذشته سازمان 
لیگ به مدیر رسانه باشگاه ما گفته بود و امروز نیز تایید نهایی 
قهرمانی بم اعلام شد. در فصل گذشته نیز شهرداری بم و 
شهرداری سیرجان به ترتیب قهرمان و نایب قهرمان شده بودند.

با توجه به پایان یافتن لیگ فوتبال زنان جدول امتیازات 
تیم ها بدین شرح است:
- شهرداری بم ۵۴ امتیاز

- وچان کردستان ۴۸ امتیاز
- شهرداری سیرجان ۴۱ امتیاز
- سپاهان اصفهان ۳۸ امتیاز
- پالایش گاز ایلام ۳۵ امتیاز

- هیات فوتبال البرز ۲۵ امتیاز
- ملوان بندرانزلی ۲۰ امتیاز

- ذوب آهن اصفهان ۱۸ امتیاز
- همیاری آذربایجان غربی۱۶ امتیاز

- زاگرس شیراز ۱۳ امتیاز
- آویسا خوزستان ۷ امتیاز

- سینا بوشهر ۳ امتیاز

عضو تیم ملی رویینگ زنان گفت: مرداب انزلی مملو از 
قایق های ماهی گیری و از طرف دیگر پر از جلبک و خزه 

است و نمی توانیم به تنهایی وارد آب شویم.
»نازنین ملایی« روز گذشته عنوان کرد: در شرایط قرنطینه 
تمرینات را در منزل انجام دادیم و دستگار ارگومتر را در 
حیاط خانه گذاشتیم. مربی نیز تمرینات را به همان روشی 
که قبلا انجام می دادیم و سیستم بدنی ما با آن آشنا بود، 
برنامه ریزی کرد.  در این مدت از تمریناتی که روی مانیتور 
ارگومتر بود، عکس می انداختیم و مربی آن را آنالیز می کرد 

و براساس آن تمرینات بعدی را به ما می داد.
وی افزود: سیستم تمرینات اوایل خوب بود اما با تشکیل 

نشدن اردوها در چهار ماه گذشته، شرایط خوبی 
نداریم. شرایط به گونه ای است که به اصطلاح 
فقط  ارگو  تمرین  زیرا  درجا می زنیم  ورزشکاران 

برای یک یا ۲ ماه کاربرد دارد و حتی در برخی 
هنوز  می شود.  هم  افت  سبب  قایقرانان  از 
اردوها تشکیل نشده و این موضوع بدی است 
زیرا نمی توانیم پارو بزنیم و فعلا در شهرهای 

خود هستیم. در انزلی ساکنم و امکانات پارو 
زدن وجود دارد اما برای ورزشکاری که در 

سطح حرفه ای است، قایق، پارو و 
امکانات مناسب نیاز داریم.

مسابقات  طلای  مدال  دارنده 
ادامه  آسیا  قهرمانی  رویینگ 
داد: اگر بخواهم با این قایق ها 
و پاروها تمرین کنم، دچار 

آسیب می شوم زیرا تنظیم 
قایق  تکنیک های  و 

مربی  و  فرق می کند 
نیست که به کارم 
داشته  نظارت 

باشد. مرداب انزلی مملو از قایق های ماهی گیری و از طرف 
دیگر پر از جلبک و خزه است و نمی توانیم به تنهایی وارد 
آب شویم. باید حتما یکی همراهمان باشد زیرا قایق به 

جلبک ها گیر می کند.
وی همچنین درباره تعویق مسابقات گزینشی المپیک یادآور 
شد: تا قبل از کرونا شرایط خوبی داشتیم و تصور نمی کردیم 
که این مسابقات به تعویق بیافتد. از این پس باید از فرصت 
تعویق مسابقات به نحو احسن استفاده کنیم چرا که در چهار 
ماه گذشته حتی یک روز نتوانستیم پارو بزنیم اما رقبا در 

کشورهای دیگر تمرینات خود را انجام می دادند.
که  کره جنوبی  و  چین تایپه  قایقرانان  کرد:  اضافه  ملایی 
رقیبان اصلی ما هستند تمرینات خود را لغو نکرده 
بودند و در حالت قرنطینه نیز تمرین می کردند.  
تیم قزاقستان و هنگ کنگ نیز تمرینات را از 
کره جنوبی  حتی  و  کردند  آغاز  پیش  یکماه 
مسابقات قهرمانی کشور را از ماه گذشته 

برگزار کرد.
سهیه  کسب  خصوص  در  وی 
تمام  گفت:  المپیک 
تا  می کنم  را  تلاشم 
بزرگ  موفقیت  این 
را به دست بیاورم. هر 
انجام  را  تمریناتم  روز 
اینها  تمام  اما  می دهم 
بستگی به این دارد که چه اتفاقی 
سعی  فقط  می آید.  پیش  آینده  در 
می کنم قدم هایی که امروز برمی دارم 
بتواند آینده ام را تغییر دهد و آن اتفاقی 
که دوست دارم محقق شود اما هر اتفاقی 
در آینده بستگی به فدراسیون دارد تا چه 

شرایطی را برایمان فراهم می کند.
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